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 Mødereferat (WorkZone 2017-400-00147) 
    
Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 17-11 
Dato: 20. december 2017 – kl.9-12 
Referent: Mette K. Andersen 
Deltagere: Lone Leth Thomsen, Anders Bruun, Hans Hüttel, Tem Frank 

Andersen, Ulrik Nyman, Uffe Kjærulff (observatør), Jonas Sand 
Madsen (næstformand), Emil Jørgensen Njor, Ulla Øland 
(observatør),  

Afbud:  
 
u/afbud 

Sebastian Hossenfelder Byg, Lukas Bjørn Leer Bysted, Tobias 
Jørgensen (studievejleder, observatør), 
Nikolaj Ljørring, 

Dagsorden 
1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat 
3. Status fra studievejleder 
4. Status fra uddannelsesgrupper 
5. Ansøgninger 
6. Årsberetning, censorkorps for datalogi 
7. Rekvisitioner, F18 
8. Budget 2018 
9. Uddannelsernes sammenhæng, progression og forskelle  
10. Meddelelser 
11. Evt. 

Ans. Deadline Opsummering (resultat og aktioner) 

MKA Asap Kontakte SN-formand for Globale forretningssystemer 
ang. anbefaling om hjælpelærer på BaIT6-kurset i F18 

UØ Asap Information ud til studerende på SW/DAT5 ang. fortsat 
mulighed for specialisering i MI 

MKA Asap Sende afgørelser på ansøgninger til studerende 

MKA 20/12 Svare TECH på høring af exmatriculationsregler 
MKA  Rundsende rapporter fra taskforces under 

Studiemiljørådet 

       
 
Mødereferat 
 Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 

• Der deltog ingen studievejleder på mødet, ad.3 annulleres 
• Studienævnet har modtaget høring med svardato 20/12 – tilføjelse af ekstra punkt 9,5  
• Herefter godkendt 

  
 Ad. 2 Godkendelse af referat 

• Uddybning af to punkter  
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• Herefter godkendt 
 

Ad. 3 Status fra studievejleder 
• Punktet annulleret, der deltog ingen studievejleder på mødet. 

 
Ad. 4 Status fra uddannelsesgrupper 

• Uddannelsesgruppen for BaIT/INF: 
o Studienævnet har fået tilsendt referat fra mødet afholdt d. 12/12-2017. 
o Uddannelsesgruppen fremsender anmodning om dispensationsansøgning fra 

studieordning for BaIT6, F19. Behandles under ad. 5 (bilag 3a) 
o Udd.gruppen beder endvidere studienævnet om at kontakte SES med henblik på at 

anbefale en hjælpelærer til kurset ”Globale Logistiksystemer” på BaIT6, F18 
 Beslutning: Studienævnet sender information til studienævnsformand for 

Globale forretningssystemer (MKA) 
o Studiestartsprøve: Uddannelsesgruppen er positiv overfor indførelse af SSP. 

 Efter mødets afholdelse er der taget beslutning om at studienævnet afventer 
erfaring med SSP fra andre uddannelser (gældende for alle uddannelser under 
Studienævnet) 

 Snak om hvorfor der ikke indføres adgangsbegrænsning på SW/DAT  
• Tidligere har studienævnet fået gennemført analyse af 

karakterniveauets betydning og der er manglende evidens for at det er 
karakterniveauet, der angiver om en studerende falder fra eller 
gennemfører. 

o Anne Marie Kanstrup fratræder uddannelsesgruppen. En afløser er undervejs.  
o Meddelelse fra studienævn for kommunikation: det er vigtigt at få specificeret i 

studieordninger og lign. steder, at alle på samlæste kurser følger de eksamensregler, 
der er gældende for de studerende på det institut, hvor kurset udbydes. 
  

• Uddannelsesgruppen for SW/DAT: 
o Studienævnet har fået tilsendt (arbejds-)referater fra møder afholdt d. 28/11 og 13/12 -

2017. 
o Status på arbejdet med studieordningsrevision: 

 Udd.gr har 1. udkast til bacheloruddannelsen og er begyndt at kigge på 
kandidatuddannelsen. 

 På bacheloruddannelsen er der SW/DAT ens op til 4. semester, men herefter 
er der fokus på forskellighederne i faglighederne, som tydeliggøres mere på 
kandidatuddannelserne. 

• Man arbejder med en anderledes struktur på kandidaten for at gøre 
den mere attraktiv. Bl.a. modulopbygning, hvis det ellers er økonomisk 
rentabelt. 

o Der er pt. relativt få studerende (17) på MSc DAT. Udd.gr.vil 
prøve at involvere de studerende i processen med udvikling af 
uddannelsen. Evt. dem, der har skiftet mellem DAT og SW 
efter bacheloruddannelsen. 

 Arbejdet regnes ikke med at være færdigt til januar. 
o Status igen på næste møder i studienævnet. 

 
 

• Uddannelsesgruppen for IxD: 
o Der har ikke været afholdt møde siden sidst. 
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• Generelt: Det lader til at der er opstået en misforståelse om at specialiseringsretningen i 

Maskinintelligens (MI) lukkes. Dette er ikke korrekt, det er kun den selvstændige uddannelse 
International Master i MI, der er lukket. Det er stadig muligt at specialisere sig i MI på den nu 
sammenlagte uddannelse i CS(it). UØ sender info ud til de studerende på SW/DAT5. 
 

Ad. 5 Ansøgninger  
• Liste over behandlede sager om merit, dispensation, optagelse og studieskift siden sidste møde 

blev gennemgået.  
 

• Ansøgninger om dispensation til studieordning 
o Studienævnet har modtaget ansøgninger om dispensation til studieordningen for BaIT6 

fra uddannelsesgruppen for BaIT/INF. 
o Det samlæste kursusmodul ”Videnskabsteori og entreprenørskab” udbydes ikke 

længere og blev i F17 erstattet af kurset ”Globale logistiksystemer” via dispensation, 
der også er gældende for F18. Kurset viser sig dog at være uhensigtsmæssig for BaIT-
studerende, hvorfor der ønskes ny dispensation for F19, hvor man ønsker at udbyde 
kurset ”Internet of things”, der er tilpasset BaIT-studerende. 

o Kursusbeskrivelse indeholder beskrivelse 
o Beslutning: Studienævnet godkender og sender ansøgningen om dispensation til 

SICT studieleder for godkendelse på TECH. 
 

• Ansøgning om økonomisk støtte  
o Studienævnet har modtaget ansøgning om kørselsgodtgørelse fra gruppe af 

studerende, der har kørt i egen bil til/fra Århus i 4 dage i forbindelse med DAT7-projekt. 
o Ansøgningen er sendt 10 dage efter rejsernes afholdelse. 
o Beslutning: Ansøgningen kan ikke imødekommes, da der er søgt efter rejsens 

afholdelse. Ifølge studienævnets retningslinjer skal der søges forud for rejsens 
afholdelse. 
 

• Ansøgning om dispensation til at aflevere eksamensopgave på dansk 
o Studienævnet har modtaget ansøgning fra studerende på en af de engelsksprogede 

uddannelser. Den studerende ønsker ekstra tid til eksamensopgaver i kurserne 
”Systems Development” og ”Design Evaluation and User Interface” samt tilladelse til at 
aflevere eksamensopgaverne på dansk pga. ordblindhed. 

o Der er givet dispensation til 25% ekstra tid til de to eksamen. 
o Studienævnet diskuterede hvorvidt man kan/må ændre sprog i vejledning og 

eksamenssituation til det sprog, der passer bedst (fx en i gruppe hvor alle taler dansk) 
 Eftersom beslutningen vil skabe præcedens, behandles spørgsmålet som et 

principielt spørgsmål. 
 Beslutning: Der kan ikke tages hensyn til specielle forhold for de studerende, 

og hvis kurset er afholdt på engelsk, materiale og eksamensopgave udformet 
på engelsk, så skal eksamen afholdes på engelsk. 

 I det konkrete tilfælde har kursusholder i Systems Development dog valgt at 
der kan afleveres på både dansk og engelsk, hvilket vil fremgå af 
eksamensopgaven. Der skal derfor ikke søges om særskilt dispensation til at 
aflevere på dansk i Systems Development. 

  
Ad 6. Årsberetning, censorkorps for datalogi 

• Beslutning: Årsberetningen tages til efterretning. 
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Ad. 7. Rekvisitioner, F18 

• Kommentarer: 
 Det undrer, at der er sat timer af til studieleder (UK tjekker med SICTs 

økonomipersonale) 
• Beslutning: Rekvisitionerne for F18 tages til efterretning 

 
 

Ad. 8. Budget 2018 
• Kommentar: forbrug af censur stiger pga. stigende studentertal. Udgiftsmæssigt er der ikke den 

store forskel på om det er intern/ekstern censur 
• Beslutning: Budget 2018 tages til efterretning 

 
Ad. 9. Uddannelsernes sammenhæng, progression og forskelle 

• Jf. selvevalueringshandlingsplan punkt 6 (som omhandler udfordringen med at BaIT/INF 
uddannelserne har fået lave scorer på forventningsindfrielse og sammenhæng i uddannelserne 
i uddannelsesevalueringerne) er uddannelsesgruppen for BaIT/INF blevet bedt om at udabejde 
en tekst der forklarer uddannelsernes sammenhæng og progression. Formålet er at synliggøre 
sammenhænge for de studerende jf. semesterevaluering fra F17 og som led i studienævnets 
selvevalueringshandlingsplaner.  

• Tekst og udformning kan tilpasses målgruppen og kan udvikles med infografik, der kan laves 
for at vise progression  

 
Ad. 9,5 Høring i forbindelse med revidering af AAUs exmatriculationsregler 

• Studienævnet har endnu engang fået udkast til de nye exmatriculationsregler på AAU til høring 
idet Studieservice har tilføjet en dispensationsadgang for studerende, der falder for 
studieinaktivitetsreglerne, der udelukkende mangler kandidatspecialet.  

• Beslutning: Studienævnet støtter ændringen. (MKA svarer TECH) 
 

Ad. 10 Meddelelser 
• OBS på tilbuddet om Folkeuniversitet også er for studerende på DAT  
• Taskforce rapporter rundsendes. 
• Studienævnsformanden og studieleder skal i januar til statusmøde efter år 3 på 

selvevalueringsproceduren. I februar er der opstartsmøde for næste cyklus. 
• Snak om evaluering af indsats med henblik på at få flere kvindelige studerende. 
• BSc og MSc uddannelserne i Data Science er betinget godkendt – hvis AAU bliver 

institutionsakkrediteret er de godkendt. 
 

Ad. 11 Eventuelt 
Ellen Christiansen, som tidligere har været medlem af studienævn for datalogi overgår til status 
af emeritus.  
 

  
 


